
PROTOKÓŁ 
z VII sesji Rady Gminy Biała Podlaska odbytej w dniu 16 maja 2007 roku 

w „Zielonej Szkole” w Porosiukach.

Godzina rozpoczęcia: 1330                godzina zakończenia: 1530

Obradom przewodniczył: Dariusz Plażuk -  Przewodniczący Rady Gminy.

Protokolant: Krzysztof Kempka - Pracownik Urzędu Gminy. 

Radni oraz Sołtysi obecni wg list obecności stanowiących załączniki do protokołu. 

Osoby uczestniczące w sesji: 
1. Wiesław Panasiuk - Wójt Gminy.
2. Jerzy Adamski – Sekretarz Gminy.
3. Grażyna Majewska – Dyrektor SAPO. 
4. Bożenna Pawlina- Maksymiuk – Dyrektor GOK.
5. Roman Metko – Dyrektor GZK.
6. Maria Żarska – Kierownik GOPS.
7. Waldemar Danieluk – Kierownik Referatu Rolnego, Geodezji i Ochrony Środowiska.
8. Marek Głuchowski – Pracownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Przestrzennej.
9. Emilia Lipka – Kierownik Referatu Organizacyjno – Administracyjnego.
10.Renata Krokos – Kierownik Referatu Podatków i Opłat.

Proponowany porządek posiedzenia:
1.  Otwarcie posiedzenia. 
2.  Sprawy regulaminowe.

a) stwierdzenie quorum,
b) przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia,
c) przyjęcie porządku obrad.

3. Zapytania i wolne wnioski.
4. Omówienie wyników wyborów Sołtysów, zapoznanie się i nawiązanie współpracy z Radnymi
     okręgów wyborczych.
5.  Wyrażenie  zgody  na  zawarcie  umowy  z  Powiatowym  Urzędem  Pracy  na  zatrudnienie  
      i wykonywanie robót publicznych.
6.  Wyrażenie  zgody  na  podpisanie  aneksu  do  umowy  z  Prezydentem Miasta  Biała  Podlaska  
    w sprawie dofinansowania przedszkoli miejskich, do których uczęszczają dzieci z terenu gminy
     Biała Podlaska. 
7. Podjęcie uchwały Nr VII/44/2007 w sprawie określenia tygodniowego, obowiązkowego wymiaru
   godzin zajęć dla nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla
     stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin. 
8. Podjęcie uchwały Nr VII/45/2007 w sprawie nadania odznaki honorowej „Za zasługi dla Gminy
    Biała Podlaska”.
9. Informacja o obowiązku Sołtysów w zakresie:
    a) wykonywania uchwał podatkowych,
    b) innych obowiązków wynikających z pełnionej funkcji,
   c) przepływu informacji w sprawach nadzwyczajnych dotyczących mieszkańców sołectw i gminy.
10.Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski.
11.Sprawy bieżące.
12.Zamknięcie posiedzenia.



TREŚĆ PROTOKOŁU 
Ad. 1 
Dariusz Plażuk – Przewodniczący Rady Gminy otworzył VII sesję Rady Gminy Biała Podlaska, 
przywitał Radnych, Wójta Gminy i gości przybyłych na sesję. 

Ad. 2 
a)  Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  stwierdził,  że  w  obradach  bierze  udział  15 
Radnych, co stanowi wymagane quorum.

b) Przewodniczący poinformował,  że protokół z poprzedniej  sesji  został  wyłożony do wglądu i 
złożył wniosek o jego przyjęcie. 

Wobec braku uwag i wniosków poddał go pod głosowanie: 
„za” 15  słownie: piętnaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli protokół z poprzedniej sesji.

c) Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad a następnie zapytał czy są uwagi do 
porządku obrad.

Wójt Gminy – Wiesław Panasiuk złożył wniosek o przesunięcie punktu dotyczącego omówienia 
wyników wyborów Sołtysów po punkcie dotyczącym zapytań i wolnych wniosków, ze względu na 
to, że zapoznanie się z Sołtysami ułatwi rozmowę w kolejnych punktach.

Wobec braku dalszych uwag i wniosków Przewodniczący  przedstawił wniosek Wójta Gminy a 
następnie poddał go pod głosowanie:
„za” 15 słownie: piętnaście
„przeciw” 0 słownie: zero
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli proponowany wniosek.

Następnie  Przewodniczący  przedstawił  proponowany  porządek  obrad  i  wobec  braku  uwag  i 
wniosków złożył wniosek o jego przyjęcie:
„za” 15 słownie: piętnaście
„przeciw” 0 słownie: zero
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli proponowany porządek obrad. 

Ad. 3
Radny Tomasz Bylina podziękował Panu Romanowi Metce – Dyrektorowi GZK za zrealizowanie 
obietnicy w sprawie dostarczenia kontenerów do segregacji odpadów stałych. Poprosił o ustawienie 
kontenerów w miejscowości Julków. Zapytał czy w miesiącu maju ubytki w drodze asfaltowej w 
miejscowości  Wilczyn  zostaną  uzupełnione.  Zapytał  także  do  kogo  w Urzędzie  Gminy  należy 
zwracać  się  w  związku  z  niedrożnymi  rowami  na  terenie  gminy.  Złożył  wniosek  z  prośbą  o 
przegłosowanie umorzenia podatku leśnego dla rolników mających swój las w przypadku gdy  las 
ma do 40 lat. Dodał, że ustawa o lasach informuje, że w takim przypadku rolnik zwolniony jest z 
podatku leśnego. Z racji, że Starostwo Powiatowe nie ma opracowanego planu urządzania lasów dla 
lasów niepaństwowych zaproponował aby oprzeć się na umorzeniu podatków od lasów, których 
faktycznie nie ma na gruntach. Zaproponował, aby rozpatrywać tę sprawę w następujący sposób: 
gdy rolnicy złożą wniosek o kasację podatku leśnego, mógłby on zostać przeanalizowany przez 
właściwą komisję, która stwierdziłaby po przeprowadzonej wizji lokalnej czy wniosek jest zasadny.



Wójt Gminy stwierdził, że nie można takiego wniosku poddać pod głosowania, ze względu na to, iż 
ustawa nie obliguje do zaniechania poboru podatków. Jeżeli mówimy o umorzeniach podatkowych 
to  taka  sytuacja  może nastąpić  jedynie  na  wniosek  podatnika.  Sprawa umorzeń  należy  tylko  i 
wyłącznie do kompetencji Wójta Gminy.

Radny Tomasz Bylina zaproponował aby wnioski złożone przez rolników po zaopiniowaniu komisji 
przekazywane były na ręce Wójta Gminy.

Sekretarz Gminy – Jerzy Adamski  stwierdził,  że wniosek nie  może być kierowany do komisji. 
Wniosek musi być kierowany tylko i wyłącznie do decydenta jakim zgodnie z przepisami jest Wójt 
Gminy.  Wójt  Gminy może  ewentualnie  posiłkować  się  stanowiskiem komisji.  Dodał,  że  jeżeli 
wniosek Radnego zostałby przegłosowany to zostałby on uchylony przez nadzór Wojewody oraz 
Regionalną Izbę Obrachunkową.

Radny  Tomasz  Bylina  stwierdził,  że  należałoby  zmienić  procedurę  pobierania  opłat  za  las  z 
uwzględnieniem tego, że osoby faktycznie nie posiadające lasu nie powinny wnosić opłat.

Radna Halina Gałamaga zapytała dlaczego zebrane w worki odpady stałe nie są w krótkim okresie 
odbierane ze szkoły w Sworach.

Radny Józef Kasprowicz zapytał  o możliwość nawiązania współpracy z przewoźnikiem w celu 
przejazdu autobusu przez miejscowość Kaliłów.

Radny  Sławomir  Paluch  zapytał  o  możliwość  zarządzania  świetlicą  wiejską  w  Hrudzie  przez 
Gminny Ośrodek Kultury nie zaś jak jest obecnie przez jednostkę Ochotniczej Straży Pożarnej.

Radny  Stefan  Śledź  poprosił  o  udzielenie  jakiejś  formy pomocy  mieszkańcom gminy,  których 
domostwa ucierpiały podczas ostatniej wichury.

Przewodniczący oznajmił, że na ręce Przewodniczącego Rady Gminy po ostatniej sesji wpłynęła 
informacja,  która  rozwieszona  była  w  całym  okręgu  wyborczym  numer  5  tj.  Grabanów  oraz 
okoliczne miejscowości. Przedstawił zebranym treść informacji.

Radny Tomasz Bylina stwierdził, że napisał pierwszą w tym roku informację. Postara się aby takie 
informacje ukazywały się w miarę potrzeb,  ze względu na to, iż każdy mieszkaniec gminy ma 
prawo znać treść prac Rady Gminy. 

Radny Krzysztof Borsuk stwierdził, że w informacji zostały przedstawione nazwiska głosujących 
Radnych wraz z miejscowościami zamieszkania oraz nazwisko Radnego, który nie był  przeciw 
zgłoszonemu wnioskowi. Uznał tę sytuację za niepoprawną.

Radny Marian Iwaniuk poparł stanowisko przedmówcy.

Radny Tomasz Bylina przeprosił Radnego, którego nazwisko umieścił w informacji oraz wyjaśnił, 
że w tym przypadku wystąpił błąd. Oświadczył, że będzie podawał w dalszym ciągu informacje 
dotyczące jego okręgu wyborczego. Oznajmił,  że w budżecie na 2007 roku, który Rada Gminy 
przyjęła  zaplanowana  była  kwota  50.000  złotych  z  przeznaczeniem  na  dokończenie  budowy 
chodnika  w  Grabanowie.  Uznał  tę  inwestycję  za  sprawę  priorytetową,  ze  względu  na  bardzo 
nasilony ruch na odcinku drogi.  Na jednej z kolejnych sesji  Radni  przeznaczyli  w/w kwotę na 
pomoc powiatowi w zakresie budowy drogi powiatowej w Jaźwinach. Dodał, że dlatego głosował 
przeciwko zatwierdzeniu budżetu gminy. 



Wiceprzewodnicząca  –  Agnieszka  Sęczyk  oznajmiła,  że  gdy  została  wybrana  po  raz  pierwszy 
Radną Gminy wyobrażała sobie, iż Rada Gminy jest jak rodzina, czasami są kłótnie, gdyż każdy 
patrzy przez pryzmat  potrzeb swojej  miejscowości,  dba o interesy swoich wyborców. Jednakże 
drobne spory i nieporozumienia zostają zażegnane dzięki wzajemnemu szacunkowi. To co zrobił 
Radny nie  świadczy o wzajemnym szacunku. Nie wstydzi się jak głosowała,  gdyż jej  zdaniem 
ważniejsza była modernizacja szkoły w Sitniku niż budowa chodnika. Uważa, że budowa chodnika 
jest także potrzebna ale w miarę możliwości Rada musi zaspokajać najważniejsze potrzeby. O tym 
czy nazwisko Radnego będzie zamieszczone w informacji niech zdecyduje on sam. Nie życzy sobie 
aby  Radny  posługiwał  się  adresami  i  nazwiskami.  Jeżeli  sytuacja  taka  powtórzy  się  zasięgnie 
porady Radców Prawnych w sprawie możliwości zamieszczania nazwisk oraz adresów w miejscach 
publicznych. Dodała,  że  sytuacja  ta  miała  na celu pokazanie złej  woli  Radnych Gminy, którzy 
głosowali  przeciwko  przeznaczeniu  środków  na  budowę  chodnika  w  Grabanowie.  Na  koniec 
stwierdziła,  że  w  tym  momencie  rozwiały  się  jej  wątpliwości,  które  miała  przed  wyborami 
samorządowymi kto  byłby  dobrym Wójtem Gminy Biała  Podlaska.  Dodała,  że  dla  niej  Radny 
został w ten sposób zdyskwalifikowany.

Grażyna  Majewska  –  Dyrektor  SAPO  stwierdziła,  że  Radny  w  informacji  podał  m.  in. 
nieprawidłowe  kwoty  inwestycji  w Szkole  Podstawowej  w Sitniku.  Dodała,  że  w jego  okręgu 
zostanie rozbudowana Szkoła Podstawowa w Grabanowie, ze względu na to, że jest to zadanie 
konieczne. Nadmieniła, że należałoby zastanowić się nad tym, że nie da się wszystkiego na raz 
wykonać. 

Radny Tomasz Bylina stwierdził, że nie głosował nigdy przeciwko rozbudowie szkół. Szkoła w 
Grabanowie jest szkołą, która ma najgorsze warunki lokalowe i cieszy się, że będzie możliwość ich 
poprawy. Oznajmił, że buduje się halę przy szkole w Sworach i jednocześnie prowadzi się inne 
inwestycje  na  tym  terenie,  podobnie  działo  się  w  przypadku  Cicibora.  Dodał,  że  nie  jest 
zadowolony z przydzielenia środków tylko na rozbudowę szkoły w Grabanowie. W jego okręgu 
wyborczym jest  wiele  potrzeb inwestycyjnych.  Poinformował,  że  informacja podyktowana była 
tym,  iż  niektórzy  Radni  przedstawiali  nieprawdziwą  informację  jakoby  Radny  był  przeciwko 
rozbudowie Szkoły Podstawowej w Grabanowie.

Przewodniczący  stwierdził,  że  jak  pamięta  wniosek  o  rozbudowę  Szkoły  Podstawowej  w 
Grabanowie nie był złożony przez Radnego Tomasza Bylinę. W związku z informacją rozwieszoną 
przez Radnego na terenie swojego okręgu wyborczego wymienieni w informacji Radni spotkali się 
oraz opracowali własne stanowisko w w/w sprawie. Przedstawił zebranym stanowisko Radnych. 
Następnie  wobec  braku dalszych uwag i  wniosków złożył  wniosek o przegłosowanie po czym 
poddał pod głosowanie stanowisko Rady Gminy w sprawie opublikowania przez Radnego Tomasza 
Bylinę informacji na temat głosowania Radnych nad wnioskiem w sprawie przeznaczenia środków 
na dokończenie budowy chodnika w Grabanowie:
„za” 12 słownie: dwanaście
„przeciw” 1 słownie: jeden
„wstrzymujących się” 2 słownie: dwa
Radni w głosowaniu jawnym większością głosów przyjęli w/w stanowisko Rady Gminy.

Ad. 4
Wójt Gminy przedstawił zebranym informacje na temat Radnych Gminy Biała Podlaska oraz ilości 
pełnionych kadencji.  Następnie przedstawił informacje na temat Sołtysów z terenu gminy Biała 
Podlaska oraz ilości pełnionych kadencji. Poinformował, że zapraszając na dzisiejszą sesję Radnych 
i Sołtysów kierownictwo Urzędu Gminy chciało przybliżyć sylwetki poszczególnych Sołtysów i 
Radnych w celu nawiązania dobrej współpracy. 



Ad. 5
Sekretarz Gminy – Jerzy Adamski poinformował, że Powiatowy Urząd Pracy w Białej Podlaskiej 
zaproponował gminie, jako jednej z niewielu, pomoc w postaci zatrudnienia bezrobotnych. PUP 
proponuje zatrudnienie 4 bezrobotnych na okres 6 miesięcy na terenie gminy Biała Podlaska, przy 
pracach  związanych  z  gminą.  PUP zobowiązuje  się  do  wypłacenia  wynagrodzenia  każdemu  z 
bezrobotnych w kwocie 900 zł, do tego wynagrodzenia 36 złotych dopłacić musi Urząd Gminy. 
Kandydaci na pracowników muszą być zarejestrowani jako bezrobotni w Powiatowym Urzędzie 
Pracy  w  Białej  Podlaskiej,  być  powyżej  50  roku  życia  lub  osobami  młodszymi  ale  samotnie 
wychowującymi dzieci. Dodał, że warunki są bardzo korzystne. Na posiedzeniu Powiatowej Rady 
Zatrudnienia postawił warunek, że muszą to być osoby z terenu gminy Biała Podlaska. Do prac 
zatrudnione będą osoby, które wybierze Urząd Gminy. 

Przewodniczący stwierdził, że w dniu dzisiejszym Rada Gminy nie podejmuje stosownej uchwały 
w  w/w  sprawie,  ze  względu  na  to,  że  zostanie  ona  podjęta  po  podpisaniu  umowy.  W  dniu 
dzisiejszym Rada Gminy wyraża jedynie swoje stanowisko poprzez głosowanie. 

Wójt Gminy poinformował, że jeżeli na dzisiejszym posiedzeniu Rada Gminy podejmie stosowną 
decyzję  to  na  najbliższej  sesji  do  budżetu  gminy  zostaną  wprowadzone  środki  na  w/w  cel. 
Zatrudnienie pracowników nastąpi od 1 lipca bieżącego roku.

Radny  Stefan  Śledź  zapytał  czy  kandydatem  na  stanowisko  pracy  może  być  osoba  nie 
zarejestrowana w Powiatowym Urzędzie Pracy. Dodał, że zna przypadki gdzie osoby zrezygnowały 
z rejestru w PUP.

Sekretarz Gminy poinformował,  że ubiegać się o pracę mogą jedynie osoby pozostające trwale 
bezrobotnymi oraz zarejestrowane w PUP.

Wobec braku dalszych uwag i  wniosków Przewodniczący przedstawił  i  poddał  pod głosowanie 
stanowisko Rady Gminy w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy z Powiatowym Urzędem 
Pracy na zatrudnienie i wykonywanie robót publicznych:
„za” 15 słownie: piętnaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w stanowisko. 

Ad. 6
Wójt Gminy poinformował, że Prezydent Miasta Biała Podlaska zwrócił się do Rady Gminy Biała 
Podlaska  z  wnioskiem  o  podpisanie  aneksu  do  wcześniej  zawartego  porozumienia  w  sprawie 
dofinansowania  przedszkoli  miejskich,  do  których  uczęszczają  dzieci  z  terenu  gminy  Biała 
Podlaska.  Aneks  ten  dotyczy  podwyżki  w  związku  ze  wzrostem  cen  utrzymania  przedszkoli 
miejskich. Problem ten przedstawiony został na poprzedniej sesji Rady Gminy. W odpowiedzi na 
pismo  Prezydenta  miasta  oznajmiono,  iż  Rada  Gminy  nie  może  przeznaczyć  takiej  sumy  od 
stycznia  ze  względu  na  brak  zaplanowanych  funduszy  przy  uchwalania  budżetu  na  2007  rok. 
Sprawę tę przekazano do prac przez Komisję Spraw Społecznych, która rozumiała wzrost kosztów 
utrzymania  przedszkoli  jednakże  zaproponowała  podpisanie  aneksu  od  maja  bieżącego  roku. 
Negocjacje  z  Prezydentem  miasta  zakończyły  się  na  tym,  że  jeżeli  Rada  Gminy  nie  znajdzie 
środków na utrzymanie przedszkoli to od nowego roku szkolnego dzieci nie będą przyjmowane do 
przedszkoli miejskich. W związku z powyższym przedstawiony zostaje Radzie Gminy wniosek o 
podpisanie porozumienia na warunkach określonych przez Prezydenta Miasta Biała Podlaska.

Wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący przedstawił i poddał pod głosowanie stanowisko 
Rady Gminy w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie aneksu do umowy z Prezydentem Miasta 



Biała Podlaska w sprawie dofinansowania przedszkoli miejskich, do których uczęszczają dzieci z 
terenu gminy Biała Podlaska:
„za” 13 słownie: trzynaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 2 słownie: dwa
Radni w głosowaniu jawnym większością głosów przyjęli w/w stanowisko. 

Ad. 7
Grażyna Majewska – Dyrektor SAPO poinformowała, że z regulaminu wynagradzania nauczycieli, 
który został wycofany przez nadzór Wojewody skreślono jeden zapis. Uchwała dotyczy różnic w 
pensum wymiaru pracy nauczyciela. Poinformowała zebranych o różnicach w pensum nauczycieli. 

Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały  Nr VII/44/2007 w sprawie  określenia  tygodniowego,  obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć dla nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o 
różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin: 
„za” 15 słownie: piętnaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 8
Wójt Gminy oznajmił, że w najbliższą niedzielę w Wólce Plebańskiej nastąpi uroczyste przekazanie 
nowego  samochodu  strażackiego  dla  OSP Wólka  Plebańska.  W związku  z  tym zaproponował 
nadanie odznaki honorowej „Za zasługi dla Gminy Biała Podlaska” dla pięciu strażaków, którzy 
byli współzałożycielami tej jednostki. Pierwszym z kandydatów jest Pan Stefan Tomaszuk, który 
był współzałożycielem OSP, od początku służby wykazywał się dużym zaangażowaniem na rzecz 
ochrony przeciw pożarowej.  Drugim kandydatem jest Pan Piotr  Kopryaniuk,  który od początku 
służby  brał  aktywny  udział  w  akcjach  OSP,  pracował  jako  kierowca  i  mechanik.  Kolejnym 
kandydatem jest Pan Władysław Prokopiuk, który był jednym ze współzałożycieli, wykazywał się 
znaczną aktywnością w akcjach OSP. Kolejny kandydat to Pan Piotr Prokopiuk, który brał czynny 
udział w budowie dróg w Wólce Plebańskiej, aktywnie uczestniczył w życiu OSP, zawsze służył 
radą i pomocą. Ostatnim z kandydatów jest Pan Antoni Prokopiuk, który jest do dnia dzisiejszego 
przewodniczącym Komisji Rewizyjnej, pełnił wiele innych funkcji w OSP, wykazywał się znaczną 
aktywnością  wśród  członków  OSP.  Na  zakończenie  poprosił  Radnych  o  zaakceptowanie  w/w 
kandydatur do odznaki honorowej „Za zasługi dla Gminy Biała Podlaska”.

Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały  Nr  VII/45/2007  w  sprawie  nadania  odznaki  honorowej  „Za  zasługi  dla  Gminy  Biała 
Podlaska”:
„za” 15 słownie: piętnaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 9
Sekretarz Gminy poinformował zebranych, że obowiązki Sołtysów wsi omówione są w Statucie 
Sołectwa oraz poinformował o obowiązkach wynikających z wykonywania uchwał podatkowych. 
Poprosił  o  rozwieszenie  w  miejscowościach  na  terenie  gminy  informacji  na  temat  wymiany 
dowodów  osobistych.  Poinformował  o  konsekwencjach  niewymienienia  dowodu  osobistego. 
Poinformował  także  o  konieczności  przekazu  informacji  przez  Sołtysów wsi  do  mieszkańców. 
Dodał, że przekaz taki konieczny jest  w sytuacjach zagrożeń, klęsk. Omówił sposoby przekazu 



informacji.  Omówił  także  sposób  szacowania  strat  powstałych  w  skutek  burz  oraz  pomocy 
udzielanej w związku ze stratami powstałymi w sadownictwie.

Ad. 10
Wójt  Gminy  poinformował  zebranych  o  konieczności  złożenia  do  Urzędu  Gminy  wniosku  o 
powstałych  w wyniku  mrozów strat  w  sadach.  Następnie  odniósł  się  do  zapytań  Radnych.  W 
sprawie  zapytania  Radnego  Tomasza  Byliny  stwierdził,  że  do  naprawy  ubytków  w  drogach 
gminnych przystąpiono w kwietniu i do dnia dzisiejszego ubytki te zostały naprawione na długości 
około 200 m. W przypadku drogi w Wilczynie stwierdził, że jest ona w tzw rękojmi. Dodał, że 
wykonawca zobowiązał się do naprawy w miesiącu maju. W sprawie niedrożnych rowów oznajmił, 
że wszystkie rowy należą do przyległych gruntów. Zgodnie z ustawą udrażniać rowy powinni ci, 
przy których gruntach położone są rowy.  W sprawie przedłużenia linii  autobusów do Kaliłowa 
stwierdził,  że  do  PKS wielokrotnie  kierowane  były  wnioski  na  piśmie  z  takim postulatem.  W 
sprawie  zapytania  Radnego  Sławomira  Palucha  stwierdził,  że  do  chwili  obecnej  nie  udało  się 
doprowadzić  do  rozwiązania  sporu  zarządców  obiektu  OSP.  Uznał  wniosek  za  słuszny,  który 
posłuży  do  uporządkowania  sprawy  własności.  W  sprawie  prośby  Radnego  Stefana  Śledzia 
oznajmił, że jest możliwość uzyskania środków od szkód w budynkach mieszkalnych. 

W sprawie zapytania Radnej Haliny Gałamagi głos zabrał Roman Metko – Dyrektor GZK, który 
stwierdził,  że  istnieją  trudności  z  obsadą  sprzętu  aby  często  opróżniać  pojemniki  śmieciowe. 
Poprosił o wcześniejsze zgłaszanie takiego stanu w przyszłości. 

Ad. 11
Wójt Gminy poinformował o przekazanych gminom zadaniom przez MEN. Dodał, że chodzi o 5 % 
podwyżki nauczycielom obiecane przez MEN. Stwierdził, że MEN obiecało środki finansowe na 
ten cel  z  jednoczesnym nakazem wypłaty  ich przez  gminy.  Jednakże  MEN nie  zagwarantował 
takich środków oraz nie przekazał ich gminom. Oznajmił, że taka sytuacja powoduje konieczność 
znalezienia  w  budżecie  gminy  środków,  a  co  za  tym  idzie  wstrzymanie  pewnych  inwestycji. 
Rozporządzenie w w/w sprawie ukazało się w marcu, zakłada ono, że nauczyciele w maju muszą 
otrzymać podwyżki z wyrównaniem od stycznia. 5 % podwyżki dla gminy jest znaczną kwotą. 
Zdaniem Ministra pieniądze zagwarantowane są w subwencji oświatowej, co nie jest prawdą gdyż 
subwencja ta jest zawsze zbyt mała. Dodał, że podwyżka taka powoduje konieczność wzięcia pod 
rozwagę  zaciągnięcia  kredytu  bądź  zrezygnowania  z  zadania  inwestycyjnego.  Do  kwot 
przeznaczonych na realizację obowiązku szkolnego należy także doliczyć inwestycje oświatowe 
realizowane  na  terenie  gminy.  Na  koniec  oznajmił,  że  sprawa  wprowadzenia  podwyżek  dla 
nauczycieli nie była konsultowana z samorządami. 

Ad. 12
Wobec braku dalszych uwag i wniosków oraz w związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia 
Przewodniczący podziękował wszystkim za udział po czym zamknął VII sesję Rady Gminy Biała 
Podlaska V kadencji.

Na tym protokół zakończono. 

...............................................................
                (podpis protokolanta) 



Załączniki: 
a) Lista obecności. 
b) Podjęte uchwały. 

Protokół został przyjęty następującą liczbą głosów: 

„za”   .................................... słownie: .......................................... 
„przeciw”   .................................... słownie: .......................................... 
„wstrzymujących się”   .................................... słownie: .......................................... 

............................................................ 
(podpis Przewodniczącego)
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